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Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 16 december 2019
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 2 december 2019

Onderwerp:  Voordracht  tot wijziging van de 
Grondwaterheffingsverordening Noord-Holland 2010

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als bespreekpunt te 
agenderen voor de PS-vergadering van 16 december 2019 
Voor de gemaakte opmerkingen en vragen over de voordracht zie hieronder het uittreksel uit het 
conceptverslag van de commissie EFB van 2 december 2019.

7.g. Voordracht tot wijziging van de Grondwaterheffingsverordening Noord-Holland 2010

Dhr. Hartog (VVD) verzoekt een toelichting op het beoogde doel van de wijziging.

Ines Kostiç (PvdD) constateert dat de volledige impact van de klimaatverandering op de toegenomen onbalans 
van aanbod en vraag naar grondwater pas duidelijk zal worden ten tijde van de volgende generaties. Het 
belasten van het onttrekken van grondwater is een belangrijk middel om voorzichtig om te gaan met het 
grondwater en dat mag dus niet goedkoper worden, hoewel dat met deze wijziging wel het geval lijkt te zijn. 
Waarom gaan GS zo laconiek om met de grondwaterheffing? De provincie Noord-Holland evenals Utrecht en 
Zuid-Holland, hanteert een vrijstellingsgrens van 12.000 m3, maar Limburg heeft de laagste 
vrijstellingsgrens van 10.000 m3 en legt de hoogste tarieven op. Hoe draagt het door de provincie 
gehanteerde tarief bij aan het duurzaam omgaan met grondwater? Het wijzigen van de vrijstellingsgrenzen 
zou kunnen bijdragen aan duurzaam omgaan met grondwater. 

Dhr. Hoogervorst (SP) ondersteunt de bijdrage van de PvdD.

Gedeputeerde Pels meldt dat het gaat om twee zaken: de grondwateronttrekking en welke heffing geldt voor 
welke hoeveelheid. De grondwateronttrekking voor projecten wordt gemonitord, want hiervoor moet bij het 
waterschap een vergunning aangevraagd worden. Het gaat bij de provincie om een efficiencyslag om de 
lasten van hele kleine onttrekkingen met hele lage opbrengsten te voorkomen, want dat kost meer geld dan 
dat het opbrengt. Elf provincies hanteren een heffing (die voor Noord-Holland 800.000 euro per jaar oplevert) 
om beleidsmatig beter te kunnen sturen. Daarnaast is het een prikkel om zuinig en efficiënt met grondwater 
om te gaan. Niettemin is het mogelijk om deze inkomsten op een andere wijze in het beleid te verankeren 
wanneer ervoor wordt gekozen om deze heffing te laten vervallen. 

Ines Kostiç (PvdD) meent dat dit los staat van de vergunning. Met de heffing kan worden gestuurd op de 
bescherming van het grondwater, dus waarom wordt de grens nu verruimd naar 25.000 m3? Voor een 
schaars goed moet gewoon betaald worden. 
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Gedeputeerde Pels meldt dat de bescherming van het grondwater een taak is van het waterschap en niet van 
de provincie. De provincie voegt een heffing toe van een paar honderd euro, maar deze inefficiënte werkwijze 
kost meer geld dan dat het opbrengt. Het afschaffen van deze heffing leidt niet tot andere vormen van 
bescherming.  

De voorzitter constateert dat de voordracht als bespreekstuk naar PS wordt doorgeleid.


